

CFMHN Webinar Series

[View this email in your browser](#)

## Monthly Webinar Series



[Register Now](#)

### **"Nursing Practice in Suicide Prevention: The Quebec Model / La pratique infirmière en prévention du suicide : Le modèle québécois"**

**Dr. Christine Genest**

**Thursday, May 21, 2020, 7:00 pm - 8:00 pm E.S.T.**

In 2018, the Association Québécoise des infirmières et infirmiers en santé mentale (AQIISM), launched a guide to suicide prevention in the hospital setting. This guide was developed by expert nurses from various hospital settings in Quebec. The intent of this guide was to provide nurses with recommendations regarding assessment and interventions of people at risk for suicide such as people suffering from borderline personality, the elderly and people suffering from psychosis. The aim of this presentation is to therefore provide information on suicide in Canada and how the guide can help nurses in their clinical practice.

En 2018, l'Association Québécoise des infirmières et infirmiers en santé mentale (AQIISM) a lancé, à l'intention des infirmières, un guide pour la prévention du suicide en milieu hospitalier. Ce guide a été développé par un groupe d'infirmières expertes en santé mentale provenant de différents milieux de pratique. Ce guide vise à offrir aux infirmières des recommandations quant à l'évaluation et l'intervention des personnes présentant un risque suicidaire et ce en fonction de différentes populations comme les personnes présentant un trouble de personnalité limite, un état psychotique ou les personnes âgées. Le but de cette présentation sera de présenter des données sur le suicide au Canada mais aussi le guide qui pourrait appuyer la pratique clinique des infirmières.

#### **Your Speaker Biography:**

Christine Genest is an assistant professor at the the Faculté des Sciences Infirmières of Université de Montréal since 2013. Her research affiliations are with the Centre for Research and Intervention on Suicide, Ethical Issues and End-Of-Life Practices (CRISE) and the Centre de recherche de l'Institut universitaire en santé mentale de Montréal. Her research interest are around suicide postvention and suicide prevention of the public safety personnel.

---

Visit us at [CFMHN.ca](http://CFMHN.ca)

[cfmhn@fsef.ca](mailto:cfmhn@fsef.ca)

(905) 415-2220 ext.254

1-866-433-9695

[unsubscribe from this list](#) [update subscription preferences](#)